
1GroenLinks is blij met de nieuwe opzet van deze meerjarenbegroting, dank daarvoor.Maar het 

belangrijkste is natuurlijk dat deze Begroting, afgeleid van het Waalres Akkoord, sluitend is. Maar 
voorzitter, dat wordt steeds moeilijker door een aantal dossiers die zwaar op onze begroting 
drukken, zoals bijvoorbeeld jeugdzorg 
 
 
2Nog steeds is niet duidelijk en transparant, wat de oorzaak is van de hoge kosten in Waalre. In 
verhouding met landelijke cijfers, hebben we minder jeugdzorg nodig in Waalre, maar de kosten 

zijn hoger. Hierbij roepen we de wethouder dan ook op snel met duidelijkheid te komen, zodat we 
beter kunnen monitoren en aan de knoppen kunnen draaien. Het genoemde dashboard, dat op dit 
moment ontwikkeld wordt, lijkt ons een uitstekend instrument hiervoor. 
 
3 Duurzaamheid staat bij GroenLinks zoals bekend, hoog in het vaandel. 
Langzamerhand begint, na de droge hete zomer, en de extreme weersomstandigheden over de 

hele wereld, breed duidelijk te worden, dat we nu echt aan de bak moeten met de energietransitie. 
Een aantal zaken is gebeurd, maar het kan en moet beter. 
Het aantal zonnepanelen op gebouwen stijgt, maar er liggen nog plenty kansen. De gemeente zou 
hier een voorbeeldfunctie in moeten hebben. Op alle gemeentelijke gebouwen zonnepanelen. 

Gebouwen op industrieterreinen, scholen, etc zijn nog onvoldoende ingezet. Communicatie en in 
gesprek gaan met betrokkenen zien wij zeker als een verantwoordelijkheid van de gemeente. 
Zonnepanelen op bouwgrond, is voor ons een nogo area. In die zin is het gelopen traject op het 

oude honkbalveld ons nog steeds een doorn in het oog en zeker niet duurzaam. 
Dit was natuurlijk, na een wijziging van het bestemmingsplan, een prachtige plek geweest 
bijvoorbeeld voor het nieuwe gezondheidscentrum. 
Maar voorzitter, gedane zaken nemen geen keer. 
 
Ook het project duurzaam door waalre waarover op dit moment grondig wordt nagedacht door de 
raadswerkgroep en de denktanks biedt volop kansen. Ik roep eenieder die hierbij betrokken is op, 

vooral buiten de lijntjes te kleuren en out of the box te denken. Hier liggen echt kansen en we 
kunnen het maar 1 keer goed doen. Wij denken bijvoorbeeld aan een milieuzone op de N69, het 
weren van vervuilende diesels en vrachtwagens. Graag de reactie van de wethouder hierop. 
 
Voorzitter, begin dit jaar heeft GroenLinks een motie ingediend, voor een onderzoek naar meer en 
nieuwe duurzaamheidsprojecten. Naar aanleiding daarvan is er een bureau onderzoek gedaan. 

Wij zijn buitengewoon teleurgesteld over dit onderzoek. Het gaat meer over beren op de weg en 
bedreigingen, dan over kansen en mogelijkheden. 
Wij willen de wethouder aansporen, hier toch wat meer ambitie te laten zien. 
 
4 Een onderwerp dat voor ons al jaren actueel is, is het openbaar. Vervoer. Er is nu een snelle HOV 
lijn, maar voor de meeste Waalrese inwoners is deze niet of moeilijk te bereiken. Wel krijgen we in 
december de flexbus. Het is een kleine verbetering en aanvulling op de buurtbus. Maar toch niet 

helemaal wat wij voor ogen hadden. Uiteindelijk zitten we in de brainportregio en ligt smart 
mobility dichter bij dan waar dan ook. Waarom wordt daar toch niet meer werk. van gemaakt. Ook 
Hier liggen echt nog volop kansen, die we moeten benutten om het autogebruik, zeker voor woon 
werk verkeer terug te dringen. Alle maatregelen van de afgelopen jaren hebben helaas een 
negatief effect gehad. 
De rol van het bestuur van waalre hierin is niet bepalend, die van de provincie wel, maar we 
kunnen onze positie beter uitdragen dan tot nu toe is gebeurd, op de daarvoor beschikbare 

platforms. 
 

5 In dat kader, de fijnstof in Waalre blijft een zorgelijke. Steeds meer onderzoeken tonen aan, dat 
vooral kinderen en ongeboren babies, hier de meeste schade van ondervinden. Wij zullen alles 
moeten aangrijpen dit te verminderen. Afgezien van de al genoemde mogelijkheden, zullen we ook 
eens kritisch naar de uitgebreide houtstook in onze gemeente moeten kijken, het zijn heilige 

huisjes, ik weet het, maar in dit verband moeten we echt groter denken. 
 
6 Een ander speerspunt van de coalitie is burgerparticipatie. 
Steeds meer en vaker betrekken we onze inwoners bij beslissingen over waalre. 
Dit is ook zeker gemakkelijker geworden door de sociale media. 
In dat kader willen we er ook voor pleiten, meer jongeren daarbij te betrekken. We hebben een 
W100 gehad, waaruit de kracht van waalre is ontstaan, wellicht kunnen we een nieuwe W100 

organiseren voor specifiek de jongere garde van bijvoorbeeld 18 tot 35 jaar. De jeugd heeft 
immers de toekomst! 



Ook deze raad is geen afspiegeling van de samenleving wat dat betreft. Graag reactie van het 

college op dit voorstel. 
 
7 Wat ons zorgen baart is dat er de afgelopen jaren geen reservering is gedaan voor het 
onderhoud van onze wegen, die. buiten het rioleringsvervangingsgebied vallen. Daarom zal er de 
komende jaren een investering van bijna 2 miljoen per jaar nodig zijn. Dit drukt nu dus extra op dit 
college en de meerjarenbegroting, een gevolg van nalatigheid van het vorige college. 
8 In 2019 komt het college met een startnotitie voor het toeristenbeleid evenals een startnotitie 

voor cultuur. Zeker wat betreft cultuur is er de laatste jaren veel te weinig gedaan. Cultuur moet 
zichtbaar zijn in een beschaafde samenleving, wij denken daarbij aan muziek, kunst, dans, toneel 
etc. Laten we ook hier onze idealen omzetten in daden. 
 
9 Voorzitter, wat betreft de bestuurscultuur in Waalre, moet ons het volgende van het hart. Vaak 
zit onze fractie Met plaatsvervangende schaamte in de raadszaal. Er wordt geframed, straattaal 

uitgeslagen, mensen onnodig beledigd en geschoffeerd. Een dieptepunt was voor ons de beëdiging 
van onze wethouders. Zij werden daarbij weggezet met namen als pipo de clown, dikke deur, 
mamalou en klukkluk. Voorzitter, dat dat gebeurt in onze raad vinden wij verwerpelijk. Wij roepen 
dan ook eenieder die deelneemt aan het debat op, zijn verantwoordelijkheid in deze te nemen en 

dergelijk misbruik van het raadspodium niet meer te tolereren. Ook de uitingen van sommigen op 
de bekende sociale media, passen niet bij de verantwoordelijkheid, die raadsleden zouden moeten 
uitstralen. 

Bovenal voorzitter, is dit schadelijk voor Waalre. 
 
10 Voorzitter, binnenkort staat de woonvisie voor Waalre op de agenda. Als schot voor de boeg, 
zou GroenLinks de drempel voor de sociale huurwoningen, nu 710 euro, willen verlagen, zodat 
sociale huurwoningen toegankelijker worden voor meer Waalrese burgers. Graag horen wij de 
reactie van de wethouder. 
 

110Voorzitter, tot slot. Begin dit jaar hebben we het prachtige huis van waalre in gebruik mogen 
nemen. Inwoners en zeker de verenigingen zijn blij en voelen zich thuis met en in het nieuwe huis. 
GroenLinks zou graag willen weten, na bijna een jaar, wat het allemaal gekost heeft. De 
verantwoording zou nog door het oude college, voor de verkiezingen gedaan zijn. Dat is niet 
gebeurd.Nu zijn we alweer 8 maanden verder. Ook de cijfers van stichting het huis van Waalre zijn 
in deze relevant. Vorig jaar is een startkapitaal van ruim een ton aan deze stichting toegekend. Dit 

jaar zagen wij een bedrag van 110.000 euro subsidie op de begroting staan. Wij verzoeken de 
betreffende wethouder, duidelijkheid te geven over de besluitvorming en tot standkoming van deze 
subsidie. 
 
Samenvattend voorzitter, in het waalres akkoord en in de daaruit voortvloeiende voorliggende 
begroting staan veel idealen. Laten wij deze idealen de komende jaren omzetten in daden. 
 

 
Met vriendelijke groet, 
 
Joke Beuger 
 
 

 


